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Аннотация. Проведен анализ существующих способов использования высокоминерализованных
природных водных ресурсов в целях энергетики и сторонней промышленности. Рассмотрен способ
повышения качества регенерационных растворов Na-катионитных фильтров и обеспечения кондиций
регенерационных растворов, получаемых из некондиционного исходного сырья. Проанализированы
подземные высокоминерализованные водные ресурсы Монголии. Показано наличие кондиционных
подземных природных рассолов хлоридного натриевого состава.
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CONDITIONED AND SUBSTANDARD NATURAL HIGHLY MINERALIZED WATER 
RESOURCES USED IN ENERGY AND INDUSTRIAL FACILITIES

Abstract. The analysis of existing ways of using highly mineralized natural water resources for energy and third-
party industry is carried out. A method for improving the quality of regeneration solutions of Na-cationite filters and
ensuring the conditions of regeneration solutions obtained from substandard raw materials is considered. The
underground highly mineralized water resources of Mongolia are analyzed. The presence of conditioned
underground natural brines of sodium chloride composition is shown.

Keywords: regeneration, Na-cationation, salt lakes, natural underground sodium chloride brines, nanofiltration,
conditioned brines, substandard brines


